

Title (en)
workholding device

Title (de)
Spannvorrichtung

Title (fr)
dispositif de serrage

Publication
EP 2422932 A2 20120229 (DE)

Application
EP 11405306 A 20110822

Priority
CH 13602010 A 20100825

Abstract (en)
The device (1) has T or trapezoidal grooves (7) running parallel to a machine table (3) of a machine tool. Slot nuts are longitudinally guided into the T or trapezoidal grooves. A set of bore holes (29) is arranged at distance in a base plate (9), and defined for passing a clamping screw that is engaged with the slot nuts in the grooves. A clamping table (15) is fastened to the base plate, and the bore holes are formed at distance in the clamping table and provided to clamp and hold clamping bolts through a clamping element i.e. slider.

Abstract (de)
Die Spannvorrichtung (1) zum Spannen von Werkstücken (5) für das Bearbeiten auf einem Maschinentisch (3) einer Werkzeugmaschine umfasst mindestens eine Grundplatte (9), auf der Spanntische (15) modulartig angeordnet sind. Im Spanntisch sind Bohrungen (29) für Spannbolzen ausgebildet. Zum Spannen eines Werkstücks auf dem Spanntisch (15) greifen Schieber in Einstiche an den Spannbolzen ein und ziehen das Werkstück (5) auf den Spanntisch (15). Das Spannen und das Entspannen, d.h. wieder Lösen erfolgt durch flüssige und/oder gasförmige Medien.

IPC 8 full level
B25B 1/24 (2006.01)

CPC (source: EP)
B25B 1/2484 (2013.01)

Cited by
CN114536053A; CN112775697A; CN115401493A; CN115452578A

Designated contracting state (EPC)
AL AT BE BG CH CY CZ DE DK EE ES FI FR GB GR HR HU IE IS IT LI LT LU LV MC MK MT NL NO PL PT RO RS SE SI SK SM TR

Designated extension state (EPC)
BA ME

DOCDB simple family (publication)
EP 2422932 A2 20120229; CH 703625 A1 20120229

DOCDB simple family (application)
EP 11405306 A 20110822; CH 13602010 A 20100825